

2nd Oxford Berlin Latin American Graduate Conference

Annual Meeting of the International Latin American Graduate (ILAG) Network
26. - 27.07.2023

For the interdisciplinary conference, **six PhD candidates and one master's student from the University of Oxford traveled to Berlin** to discuss current topics in Latin American Studies with their colleagues from the **International Latin American Graduate (ILAG) Network**, various external guests, and the audience.

The ILAG Network connects **PhD and Master's students** from the **Institute for Latin American Studies (LAI)** of **Freie Universität Berlin** and the **Latin American Center (LAC)** of the **University of Oxford** with the aim to exchange ideas and create a platform for young researchers working on different topics and regions of Latin America. This year's annual meeting took place from 26-27 July 2023 at the LAI.

Over the two conference days, all participants had the opportunity to present their master's and PhD projects from various disciplines, engaging in in-depth discussions with the group and receiving valuable feedback. The participants explored the institutional history of Latin American Studies in Germany and the United Kingdom and critically examined the **intersections of academia, art, and activism** together with the **invited guests Marcela Torres** (University of Vienna), **Mirjana Mitrovic** (Berlin University of the Arts), and **Beatriz Rodríguez Flores** (Berlin University of the Arts). **Guest researchers Brenda María Canizales Topete** and **César Gallegos Torres** (Autonomous University of Baja California) further enriched the discussion by presenting the initiative "**Aliadxs Cimarronxs**", which combats gender-based discrimination in academic contexts.

Between the panels, there was ample **time for discussions and networking**, allowing for an exchange of ideas and perspectives **with the colleagues from Oxford and Berlin**. The conference was held in a hybrid format to enable virtual participation for students who could not attend in person.

The conference was **funded by the Oxford Berlin Research Partnership** as well as the Institute for **Latin American Studies of Freie Universität Berlin**, providing an inspiring platform for students and early-career researchers from the Institute for Latin American Studies at Freie Universität Berlin and the Latin American Center at the University of Oxford.

2. Oxford Berlin Latin American Graduate Conference

Jahrestreffen des International Latin American Graduate (ILAG) Network
26. - 27.07.2023

Für die interdisziplinäre Konferenz **reisten sechs Doktorand*innen und eine Masterstudentin von der University of Oxford nach Berlin**, um aktuelle Themen der Lateinamerikastudien mit ihren Kolleg*innen **des International Latin American Graduate (ILAG) Network**, verschiedenen externen Gästen und dem Publikum zu diskutieren.

Das ILAG Network verbindet **PhD- und Masterstudierende des Lateinamerika-Instituts (LAI) der Freien Universität Berlin und des Latin American Center (LAC) der University of Oxford** mit dem Ziel, eine Plattform des Austauschs für junge Forschende zu schaffen, die zu verschiedenen Themen und Regionen Lateinamerikas arbeiten. Das diesjährige Jahrestreffen fand vom 26. bis 27. Juli 2023 am LAI statt.

Während der beiden Konferenztage konnten alle Teilnehmenden **ihre Master- und PhD-Projekte aus verschiedenen Fachbereichen präsentieren**, wobei sie sich intensiv mit den Forschungsarbeiten der Gruppe auseinandersetzen konnten und wertvolles Feedback erhielten. Die Teilnehmenden beschäftigten sich mit der institutionellen Geschichte der Lateinamerikastudien in Deutschland und Großbritannien und beleuchteten die **Schnittpunkte von Wissenschaft, Kunst und Aktivismus** mit den **Gästen Marcela Torres** (Universität Wien), **Mirjana Mitrovic** (Universität der Künste Berlin) und **Beatriz Rodríguez Flores** (Universität der Künste Berlin) kritisch. Auch die **Gastwissenschaftler*innen Brenda María Canizales Topete und César Gallegos Torres** (Universidad Autónoma de Baja California) bereicherten die Diskussion mit ihrer Präsentation der Initiative **“Aliadxs Cimarronxs”**, die gegen genderbasierte Diskriminierung im akademischen Kontext vorgeht.

Zwischen den Panels gab es auch **ausreichend Zeit für Diskussionen und Networking**, bei denen Ideen und Perspektiven mit den Kolleg*innen aus Oxford ausgetauscht werden konnten. Die Konferenz wurde hybrid veranstaltet, um eine virtuelle Teilnahme für alle Studierenden zu ermöglichen, die nicht vor Ort sein konnten.

Die Konferenz wurde vom **Oxford Berlin Research Partnership** sowie dem **Lateinamerika-Institut der Freien Universität Berlin gefördert** und bot eine inspirierende Plattform für Studierende und Nachwuchswissenschaftler*innen des Lateinamerika-Instituts der Freien Universität Berlin und des Latin American Center der University of Oxford.